
PROTOKÓŁ Nr XV/2008
z przebiegu sesji zwyczajnej Rady Gminy Bojszowy

w dniu 28 kwietnia 2008r.

Obecni zgodnie z załączoną listą obecności.

Porządek posiedzenia:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Uchwalenie porządku obrad sesji.
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.
4. Przedstawienie informacji Dyrektora Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki

Publicznej w Bojszowach z działalności za 2007r.
5. Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania

budżetu za 2007r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy.
6. Przedstawienie pozostałych projektów uchwał.
7. Przyjęcie uchwał.
8. Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące.
9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje.
10. Zakończenie sesji.

Przebieg sesji:
Ad. 1- 3
Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor otworzył sesję, powitał radnych i zaproszonych
gości oraz stwierdził prawomocność sesji – obecnych 12 radnych (spóźnieni radni: Grzegorz
Gwóźdź oraz Adam Wybraniec, nieobecny radny: Antoni Wilczek).
Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów –za.
Protokół z obrad poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie – 12 głosów – za.

Ad.4
Przedstawienie informacji Dyrektora Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki
Publicznej w Bojszowach z działalności za 2007r.

Sprawozdanie z działalności biblioteki przedstawiła Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej
Izabela Piętka, przekazując informacje na temat zorganizowanych imprez w poszczególnych
miesiącach roku 2007 (radni otrzymali do wglądu ilustrowaną „Kronikę imprez”).

Następnie przekazała dane m.in. na temat:
- ilości woluminów zakupionych ze środków samorządowych,

- ilości woluminów otrzymanych w darze,
- otrzymanych dotacji,

- struktury księgozbioru,
- ilości czytelników.

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu.
Pytania radnych dotyczyły ilości czytelników w poszczególnych miejscowościach naszej
gminy, dostępu do internetu oraz rozbudowy filii w Bojszowach Nowych.
Odpowiedzi udzielili Pani Izabela Piętka oraz Wójt Gminy Henryk Utrata.

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor złożył podziękowanie za przedstawienie
informacji z działalności biblioteki.
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Ad . 5
Przedstawienie i przyjęcie uchwały w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu
za 2007r. oraz udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy.

Wójt Gminy Henryk Utrata przedstawił projekt uchwały (jest to 10 budżet i 10 absolutorium
Wójta).
Zgodnie z przewidywaniami budżet na 2007r. był budżetem trudnym, lecz wykonalnym.
Zamknął się dochodami budżetowymi na kwotę: 19.076.651,39zł oraz wydatkami
budżetowymi na kwotę: 17.613.884,01zł i zakończył się nadwyżką budżetową wynoszącą
1.462.767,38zł.
Wójt Gminy przekazał szczegółowe informacje dotyczące:
- analizy realizacji dochodów budżetowych,
- struktury wydatków,
- najważniejszych zadań inwestycyjnych,
- zadłużenia.

Następnie odczytał uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach w sprawie
pozytywnej opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Bojszowy sprawozdaniu
z wykonania budżetu za 2007r. wraz z uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady Gminy Marek Kumor oddał głos przewodniczącemu Komisji
Rewizyjnej Grzegorzowi Sztoler.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał wniosek komisji w sprawie udzielenia
absolutorium Wójtowi Gminy Bojszowy z wykonania budżetu za 2007r. oraz pozytywną
opinię do wniosku wydaną przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Katowicach.

Radny Grzegorz Tomala – poprosił, aby na przyszłość wykonanie dochodów i wydatków
rachunków dochodów własnych jednostek budżetowych, stanowiące załącznik nr 3
do uchwały zawierało opis paragrafów dochodów i wydatków.

Innych uwag radnych brak.

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę Nr XV/80/2008 w sprawie
przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu za 2007r. oraz udzielenia absolutorium
Wójtowi Gminy Bojszowy za 2007r.

W głosowaniu brało udział 14 radnych: 14 głosów – za.

W wyniku głosowania jawnego, jednogłośnie udzielono absolutorium Wójtowi Gminy
Bojszowy za 2007r.

Przewodniczący Rady Gminy złożył gratulacje Wójtowi Gminy, podziękował pracownikom
Urzędu Gminy oraz radnym za realizację budżetu.

Wójt Gminy podziękował za przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu i jednomyślne
udzielenie absolutorium.
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Ad. 6
Przedstawienie pozostałych projektów uchwał.
Projekty uchwał przedstawił Wójt Gminy Henryk Utrata.
Uchwała Nr XV/81/2008 w sprawie zmiany w budżecie na rok 2008 przyjętym uchwałą
Nr XIII/57/2007 z dnia 19 grudnia 2007r.
Do uchwały budżetowej na rok 2008 wprowadza się załącznik Nr 9 dotyczący Wieloletniego
Programu Inwestycyjnego dla następujących przedsięwzięć:
- przebudowa ul. Świętego Jana w Bojszowach wraz z budową chodnika i kanalizacji
 deszczowej,
- przebudowa ul. Międzyrzecznej w Międzyrzeczu wraz z budową chodnika i kanalizacji
 deszczowej.
Inwestycje finansowane będą przez 3 lata, a planowana wartość inwestycji wynosi
5.337.176,21 zł.
Wieloletni Program Inwestycyjny pozwala na efektywniejsze wykorzystanie środków
pomocowych na realizację zamierzeń inwestycyjnych.
Uwagi radnych:

Radny Dariusz Gniza – wyraził swoje obawy odnośnie niepewności uzyskania środków
pomocowych.
Odpowiedź Wójta – uchwała jest niezbędna do sporządzenia prawidłowego wniosku
o środki finansowe z przeznaczeniem na drogi. Jedynym warunkiem jest wykazanie środków
własnych.
Radny Rajmund Gondzik – co się stanie w przypadku braku dofinansowania tych inwestycji?

Odpowiedź Wójta – będziemy zmuszeni do podjęcia kolejnych decyzji (skorzystanie z innych
propozycji bądź realizacja ze środków własnych).

Radny Grzegorz Tomala – czy wiadomo, co będzie wykonane w poszczególnych latach?
Odpowiedź Wójta – niewiadomo, jaki będzie zakres robót, aktualnie najważniejszym jest
złożenie w terminie do 4 czerwca br. wymaganego wniosku w celu wzięcia udziału
w konkursie o środki pomocowe.

Radny Andrzej Knopek – wyraził swoje obawy odnośnie prawidłowego złożenia
wymaganych dokumentów ze względu na krótki termin.

Odpowiedź Wójta – prace nad projektami trwają od stycznia. Nie ma żadnego zagrożenia,
jeżeli chodzi o złożenie wniosku w terminie.

Radny Dariusz Gniza – widzi realne zagrożenie z powodu niepewności otrzymania środków
finansowych na wymienione inwestycje w związku z powyższym postanawia wystąpić
z wnioskiem formalnym o wycofanie projektu uchwały z obrad i skierowanie go na
posiedzenie Komisji Gospodarki Komunalnej.
Po dodatkowych wyjaśnieniach Wójta, wnioskiem radnego Grzegorza Sztolera
o wycofanie wniosku formalnego powodującego blokadę możliwości pozyskania środków
oraz wnioskiem przeciwnym radnego Piotra Wróbla o nie wycofywanie omawianego projektu
uchwały, radny Dariusz Gniza podtrzymał zgłoszony wniosek formalny.

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie w/w wniosek formalny:
Głosowanie:  2 głosy – za,

                    12 głosów – przeciw.
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Wniosek nie uzyskał akceptacji.

Wniosek przeciwny radnego Piotra Wróbla stał się bezprzedmiotowy.
Uchwała Nr XV/82/2008 w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki pod nazwą
„Gminne Wodociągi” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Tychach.
Wójt Gminy odczytał projekt uchwały i udzielił stosownych wyjaśnień. Spółka ma być
rozwiązana zgodnie z wolą udziałowców. Wszystkie zadania likwidowanej spółki realizuje
RPWiK S.A., w której gmina Tychy, jako reprezentant między innymi Gminy Bojszowy,
objęła nieodpłatnie 85% akcji.
Uwag radnych brak.

Uchwała Nr XV/83/2008 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych.
Powyższy projekt uchwały był dwukrotnie omawiany na posiedzeniu Komisji Gospodarki
Komunalnej i uzyskał pozytywną opinię komisji.
Ustalenie górnych stawek, które nie są ceną za wywóz śmieci, wymaga formalnego przyjęcia
przez Radę Gminy.
Wójt Gminy udzielił szczegółowych wyjaśnień w tej kwestii. W związku z obowiązywaniem
od nowego roku rozporządzenia Rady Ministrów zmieniającego rozporządzenie w sprawie
opłat za korzystanie ze środowiska, w którym została podwyższona stawka za składowanie
tony odpadów niesegregowanych na wysypiskach z 15,71zł do 75 zł , czyli wzrosła
o ok. 500%. Podwyżka spowodowała wzrost cen przyjmowania odpadów na składowiskach,
a zatem firmy zajmujące się wywozem odpadów komunalnych podniosły ceny za ich wywóz.

Uwagi radnych:
Radny Grzegorz Tomala – czy jest możliwość podpisania umowy tylko na wywóz odpadów
segregowanych?
Odpowiedź Wójta – nie ma takiej możliwości, musi być umowa na wywóz odpadów
komunalnych.
Radny Rajmund Gondzik – wnioskuje o wyjaśnienie mieszkańcom poprzez publikację, co to
są odpady segregowane, a co odpady komunalne?
Radny Andrzej Knopek – czy dana firma może przekroczyć ustalone stawki, oraz czy gmina
może dopłacać do odbioru odpadów komunalnych ?
Odpowiedź Wójta – ustawa nie przewiduje sankcji za przekroczenie górnych stawek opłat,
a z drugiej strony gmina nie może dopłacać do odbioru odpadów, ponieważ przepisy prawne
takiej możliwości nie dopuszczają.

Innych uwag brak.
Uchwała Nr XV/84/2008 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy
Bojszowy do zatwierdzenia i realizacji projektu pn. „W małych Bojszowach wielkie rzeczy!”
złożonego do konkursu ogłoszonego przez Marszałka Województwa  Śląskiego w ramach
Priorytetu IX, działanie 9.5 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

Uchwała Nr XV/85/2008 w sprawie przystąpienia Gminy Bojszowy do realizacji
projektu w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.



-  5  -

Dwa powyższe projekty uchwał dotyczą pozyskania środków finansowych z uruchomionego
przez Europejski Fundusz Społeczny, Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.
Podjecie uchwał intencyjnych stanowi wymóg formalny do podpisania stosownych umów.
Głównym celem projektu „W małych Bojszowach wielkie rzeczy” jest podniesienie
świadomości mieszkańców w zakresie korzyści płynących z kształcenia i szkolenia.
Natomiast projekt GOPS-u  dotyczy edukacji społecznej osób niepełnosprawnych,
bezrobotnych oraz młodzieży zagrożonej wykluczeniem społecznym.
Bez uwag radnych.

Ad.7
Przyjęcie uchwał:
W głosowaniu udział wzięło 14 radnych.
Uchwała Nr XV/81/2008 w sprawie zmiany w budżecie na rok 2008 przyjętym uchwałą
Nr XIII/57/2007 z dnia 19 grudnia 2007r.

12 głosów – za

  2 głosy – wstrzymujące się
Uchwała Nr XV/82/2008 w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie spółki pod nazwą
„Gminne Wodociągi” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Tychach.

14 głosów - za

Uchwała Nr XV/83/2008 w sprawie górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli
nieruchomości za odbieranie odpadów komunalnych oraz opróżnianie zbiorników
bezodpływowych i transport nieczystości ciekłych.

12 głosów – za

  1 głos – przeciw
  1 głos – wstrzymujący się

Radny Grzegorza Sztoler  - głosował przeciw, radny Grzegorza Tomala – wstrzymał się od
głosu (wpisano na zgłoszony wniosek radnych).

Uchwała Nr XV/84/2008 w sprawie udzielenia pełnomocnictwa Wójtowi Gminy
Bojszowy do zatwierdzenia i realizacji projektu pn. „W małych Bojszowach wielkie rzeczy!”
złożonego do konkursu ogłoszonego przez Marszałka Województwa  Śląskiego w ramach
Priorytetu IX, działanie 9.5 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

14 głosów  - za

Uchwała Nr XV/85/2008 w sprawie przystąpienia Gminy Bojszowy do realizacji
projektu  w ramach Poddziałania 7.1.1 Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.

14 głosów – za

Ad. 8
Zapytania i interpelacje radnych oraz sprawy bieżące.
Sprawozdanie z działalności Przewodniczącego Rady Gminy Bojszowy w okresie
międzysesyjnym:

1) „Clemensy” – uroczysta gala – Lędziny – 21.02.2008r.
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2) Promocja książki Alojzego i Aleksandra Lysko „Skarby historii” w Gminnym
Gimnazjum w Bojszowach.

3) Turniej Rad Gmin w siatkówce – Chełm Śląski.

4) Konkurs Wiedzy o Gminie – Szkoła Podstawowa w Bojszowach.
5) Wystawa rękodzieła gminnego w Gminnym Gimnazjum w Bojszowach.

6) Dzień Rekolekcji Samorządowców w Tychach.
7) Posiedzenie Komisji Zdrowia, Pomocy Społecznej, Oświaty i Kultury – imprezy

kulturalne w 2008r.
8) Turniej Piłkarski Zespołów Niestowarzyszonych o Puchar Wójta Gminy Bojszowy.

9) Otwarcie Powiatowego Centrum Społeczno-Gospodarczego w Lędzinach.
10) Występ Gimnazjalnego Zespołu Teatralnego w naszym gimnazjum.

11) Turniej Wiedzy Pożarniczej i Ekologicznej szkół podstawowych i gimnazjów.
12) Spotkanie z członkami Koła Emerytów i Rencistów w Bojszowach.

13) Turniej Piłkarski Rad Miast i Gmin w Lędzinach – II miejsce (Robert Seweryn –
5 bramek).

14) Turniej Skata – Henryk Kostyra (I miejsce drużynowo, 2 i 3, 7 i 8 – indywidualnie)
15) Mistrzostwa „Budo-Cup Polska” w Bojszowach.

Wójt Gminy Bojszowy przekazał następujące informacje:

· W sali narad Urzędu Gminy trwa przyjmowanie zeznań podatkowych przez
pracowników Urzędu Skarbowego w Tychach.

· Montaż wiaty przystankowej w Świerczyńcu (przy ul. Barwnej-obok sklepu).

· Udrożnienie zablokowanej kanalizacji przy ul. Świętego Jana.

· Remont rur spustowych w OSP Międzyrzecze.

· Montaż barierek ochronnych przy szkole w Międzyrzeczu.

· Montaż barierek ochronnych przy przedszkolu  w Świerczyńcu.

· Zakup gablotek na nekrologi.

· Nasadzenie drzew i krzewów przy placu zabaw w Bojszowach Nowych.

· Wykonanie kładki dla pieszych nad Korzyńcem (przejście do Międzyrzecza).

· Wykonanie szatni dla sportowców w budynku agronomówki w Bojszowach Nowych.

· Przygotowanie lokum dla Gminnego Klubu Honorowych Dawców Krwi
w agronomówce w Bojszowach Nowych.

·  Zakup 5 luster drogowych.

· Zakup tablic z nazwami ulic.

· Zakończenie remontu w OSP Bojszowy Nowe.

· Zakończenie prac na arkingu przy szkole w Świerczyńcu.
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· Remont dróg gminnych frezem asfaltowym.

· Wymiana płyt dachowych na przystankach.

· Remont budynku kasy przy boisku  w Bojszowach.

· Remont kontenera przy boisku w Jedlinie.

· Planowany zakup 2 wiat przystankowych (przy ul. Pancerniaków, przy szybie
w Bojszowach Nowych).

· Rozpoczęcie remontu cząstkowego dróg gminnych.

· Złożenie dwóch wniosków na place zabaw (przy budynku biblioteki w Bojszowach,
za klubem sportowym w Świerczyńcu).

· Koncepcja dotycząca oświetlenia ul. Grobla w Świerczyńcu.

· Planowane przełożenie dwóch zatok autobusowych przy ul. Gaikowej.

· Planowane wykonanie opaski z kostki betonowej szkoły w Międzyrzeczu.

· Planowany zakup znaków drogowych oraz tablic z nazwami miejscowości.

· Trwają uzgodnienia dotyczące modernizacji skrzyżowania w Jedlinie.

· Trwają prace końcowe inwestycji na ul. Pancerniaków.

· Zasygnalizowanie opracowania koncepcji modernizacji budynku Urzędu Gminy.

· Odbyła się zbiórka sprzętu elektronicznego.

· Podjęto decyzję o zbiórce odpadów wielkogabarytowych
(terminy: Jedlina - 12 maja, Bojszowy Nowe- 13 maja, Świerczyniec – 14 maja,
Międzyrzecze – 15 maja, Bojszowy – 19-20-21 maja).

· Przygotowanie projektów dotyczących edukacji przedszkolnej.

· Projekt budowy boiska wielofunkcyjnego przy szkole w Międzyrzeczu.

· Informacja o wyjeździe gimnazjalistów, mieszkańców i radnych do Gminy Izbicko
w celu uczczenia pochowanych tam bojszowskich powstańców (23.05.2008r.)

· Trwają procedury związane z planem miejscowym oraz ze sprzedażą działek
(przy ul. Gościnnej, przy ul. Dolnej).

· Informacja na temat wykupu gruntu pod drogi.

· Przygotowanie do sprzedaży działek przy ul. Grobla, ul. Siewnej, ul. Szyszkowej.

· Informacja na temat programów GOPS-u.

· Informacja na temat negocjacji w sprawie taryf woda-ścieki.

· Zaproszenie na uroczystości 75- lecia  OSP Bojszowy Nowe.

Zapytania i interpelacje radnych:.

Radny Robert Seweryn – prosi o zajęcie się problemem związanym z niewłaściwym
funkcjonowaniem poczty.

Radny Grzegorz Tomala – pyta, kto wykonuje i kto nadzoruje remont budynku GZOZ?
- wnioskuje o wymianę okien w starym domu nauczyciela przy ul. Świętego Jana (prośba
  mieszkańców tego domu).
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Radny Grzegorz Seweryn – prosi o informację na temat przepompowni gazu w Ścierniach,
- na temat jakości wykonania ul. Pancerniaków i skrzyżowania z ul. Trzcinową,

- postuluje o rozważenie montażu lustra na skrzyżowaniu ul. Szczęsnej z ul. Świętego Jana.
Radny Grzegorz Tomala – prosi o bliższe wyjaśnienie, co to znaczy skok inwestycyjny,
o którym Wójt wspomniał?
Grzegorz Sztoler – prosi o wystąpienie do właściciela drogi 931, w celu ponaglenia naprawy
dziur na moście na Korzyńcu.

Ad. 9
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje:

Poczta – przedstawiony problem odnośnie złego funkcjonowania poczty jest znany
i odczuwalny również w pracy naszego urzędu. Wysyłanie próśb, monitów, protestów,
jak dotąd jest bezskuteczne.
Przepompownia gazu – Wójt potwierdził, że sporna sprawa z Bieruniem nie została
ugodowo załatwiona, a zatem pozostaje tylko droga sądowa. Wójt udzielił stosownego
pełnomocnictwa Radcy Prawnemu Mirosławowi Nosalikowi do dalszego załatwiania sprawy.

Inwestycja ul. Pancerniaków oraz skrzyżowanie z ul. Trzcinową – nieprawidłowe
wykonanie połączenia głównej warstwy nawierzchni asfaltowej na skrzyżowaniu
ul. Trzcinowej spowodowane było awarią walca drogowego. Miejsce to zostanie sfrezowane
i położona będzie nowa nawierzchnia asfaltowa.
Uwagi dotyczące inwestycji ul. Pancerniaków są przyjmowane i przekazywane wykonawcy.
Ostatecznie sprawa zostanie załatwiona przy odbiorze końcowym inwestycji.

Skrzyżowanie ul. Szczęsnej z ul. Świętego Jana – w celu poprawienia bezpieczeństwa,
zostaną tam wykonane przejścia dla pieszych, które spowodują wymuszenie dwóch
zachowań:
1) wyjeżdżający samochód musi się zatrzymać przed przejściem,
2) obowiązkiem rowerzysty jest przejść pieszo po pasach.
Remont GZOZ-u – inwestycja ta nie jest prowadzona przez Urząd Gminy, lecz przez GZOZ,
pomimo to sprawdziłem jakość prowadzonych robót i poproszę kierownika Wojciecha
Borucińskiego, aby przy odbiorze inwestycji, pomógł swoją wiedzą budowlaną.

Dom nauczyciela – w ubiegłym roku wymieniono piec, wymieniono część okien
i pomalowano klatki schodowe. Utrzymanie takich mieszkań komunalnych jest bardzo
kosztowne, dlatego planujemy przygotować projekt uchwały o zbyciu tych mieszkań.
Skok inwestycyjny – Wójt używając tego określenia, miał na uwadze projekty złożone
na przebudowę ulicy Międzyrzecznej oraz przebudowę ul. Świętego Jana.
Droga 931 – aktualnie trwają remonty w ramach utrzymania bieżącego. Z naszej strony
czynione są starania, aby z oszczędności przetargowych dokończyć asfaltowanie drogi
od Korzyńca w kierunku Międzyrzecza (ok. 1330m). Sprawa powinna się wyjaśnić
w miesiącu czerwcu br.

Ad.10.
Przewodniczący Rady Gminy Bojszowy Marek Kumor formułą „Zamykam sesję Rady
Gminy Bojszowy” zakończył obrady sesji.

Protokołowała: L. Kucz
Bojszowy, dnia 08.05.2008r.




